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V Akadémii ozbrojených síl generála  M. R. Šte-
fánika v Liptovskom Mikuláši bol 2. septembra 2009 
slávnostne otvorený nový akademický rok. Do školy 
nastúpilo 189 študentov denného štvorročného ba-
kalárskeho štúdia  do 3. a  4. ročníka. K nim sa pri-
dalo 53 študentov-poručíkov, ktorí začínajú študovať 
diaľkovo druhý stupeň vysokoškolského štúdia. Už 
druhýkrát Akadémia ozbrojených síl neotvorila prvý 
ročník bakalárskeho štúdia, pretože sa riadi potre-
bami Ozbrojených síl SR na počty dôstojníkov. Prvý 
ročník sa plánuje otvoriť v nasledujúcom akademic-
kom roku.

 Akadémia bude vzdelávať aj ďalšie desiatky frek-
ventantov v odborných a kariérnych kurzoch celoži-
votného vzdelávania. Jedným z nich je i medziná-
rodný kurz pre nižších štábnych dôstojníkov (ISOC), 
ktorý bol otvorený 10. septembra.

Rektor AOS brig. gen. doc. Ing. Miroslav Kele-
men, PhD. stručne zhodnotil predchádzajúci letný 
semester. Zameral sa na doterajšie dosiahnuté prie-
mery študentov bakalárskeho štúdia, na  realizáciu 
programu Erasmus a výmenu učiteľov s Univerzi-
tou obrany Brno (ČR), na úspešný proces komplex-
nej akreditácie doterajších bakalárskych programov 
a programov externého štúdia v druhom stupni. Pou-
kázal na aktivitu AOS v jej zapojení sa do operačné-
ho programu pre výskum, vývoj  a vzdelávanie, reali-
zovanú na základe výziev štrukturálnych fondov EÚ, 
na prípravu dlhodobých plánov rezortu do roku 2020, 
na vzdelávacie trendy  školy, jej projekty v oblasti 
bezpečnosti a obrany, na  plnenie medzinárodných 

záväzkov štátu v tejto oblasti. 
Pripomenul, že školu čaká proces dokončenia 

transformácie, čo sa prejaví v zmene jej štruktúry, 
a to rektorátu a niektorých vysokoškolských praco-
vísk, v redukcii vysokoškolských učiteľov a v znížení 
administratívy a logistických služieb k 1. marcu 2010 
tak, aby počty personálu zodpovedali približne o tre-
tinu zníženému počtu vysokoškolských študentov 
v nasledujúcom období, s rešpektovaním, aby si ško-
la udržala svoje vzdelávacie, vedecké a výcvikové 
spôsobilosti. V predchádzajúcom období bolo zruše-
ných 100 pozícií pre profesionálnych vojakov.

Rektor zdôraznil, že v spolupráci so Sekciou ob-
rannej politiky, medzinárodných vzťahov a legislatí-
vy a Sekciou obranného plánovania a manažmentu 
zdrojov sa bude škola presadzovať ako štátna vo-
jenská vysoká škola, garant projektov a výskumu 
v oblasti bezpečnosti a obrany, vzdelávacia inštitúcia 
zodpovedná za celoživotné vzdelávanie personálu 
rezortu obrany.

Prorektor pre vzdelávanie AOS doc. Ing. Pavel 
Bučka, CSc. priblížil prítomným akreditované baka-
lárske a inžinierske študijné programy, podrobne sa 
zameral na akademický kalendár pre 3. a 4. ročník 
akademického štúdia 2009/2010.

Otvorenia akad. roku sa zúčastnil aj  rektor Uni-
verzity obrany Brno prof. Ing. Rudolf Urban, CSc.

Akadémia ozbrojených síl v Liptovskom Mikuláši 
si v októbri pripomenie 5. výročie a zároveň sa tak 
dovŕši 36 rokov vojenského vysokoškolského vzde-
lávania v Liptove. 

Nový akademický rok 2009/2010 v AOS
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VZDELÁVANIE

• Nový akademický rok v AOS

• Otvorenie externého   
inžinierskeho štúdia

• Začal sa ďalší ISOC

• Vyradení do hodnosti poručík

• Otvorenie VODK

• O telesnej príprave 
profesionálnych vojakov

• Letná škola - CENAA

ŠPORT

• All Rounder                        • Motorkári na Liptove

V tomto čísle:

KULTÚRA

• Deň slovenského vojenského letectva
              
• Návšteva z Rumunska    • Zasadal AS AOS        • Deň ústavy SR

• Akcie na október             • Jubilanti

Editoriál

Akademik  ako  spravodajca  
AOS  vstupuje  do  šiesteho  
roku  svojej  existencie. Po  
piatich rokoch  ho  opúšťa  jeho 
šéfredaktorka  PhDr. Jana 
Vitovská, ktorej zásluhou 
sa Akademik zo skromných   
začiatkov   vypracoval  na  
uznávaný vysokoškolský časopis 
a tak redakcia  bude pracovať  
v  mierne  pozmenenom   
zložení.   Akademik  je 
časopis o nás a predovšetkým  
pre nás. Mapuje činnosť 
akadémie, jej  zamestnancov,  
s  dôrazom  na  činnosť  
katedier  a  centra   ďalšieho  
vzdelávania.  Je  hrdý,  keď  
môže  informovať  o  vzácnych  
návštevách, ktoré našu 
akadémiu navštívia,  keď  môže 
informovať o  úspechoch, ktoré 
dosiahli  naši učitelia aj mimo 
akadémie, o úspechoch našich 
študentov na športovom poli 
a o mnohých  a  mnohých 
ďalších aktivitách. Prajme  
si,  aby  Akademik dokázal 
pokračovať v  úrovni, ktorú  
dosiahol, aby mal stále o čom 
písať k spokojnosti svojich 
čitateľov a aby bol naďalej  
vzorným   reprezentantom   tak 
jedinečnej vysokoškolskej 
vzdelávacej inštitúcie, 
akou AOS určite je.

Ing. Peter Fianta      
predseda redakčnej rady

KONFERENCIE
SEMINÁRE
SPOLUPRÁCA

• Seminár Národného konventu

• Ukrajinci v AOS

• Kolégium rektora

• O spolupráci s FŠT TU Trenčín

• Otázka pre rektora AOS

• Summer Camp 2009

• Predstavujeme 
   Mgr. Jána Pápaya, PhD.
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V poradí tretí Medzinárodný kurz 
pre nižších štábnych dôstojníkov 
(International Staff Officers Course) – 
ISOC slávnostne otvoril 10. septembra 
2009 v Akadémii ozbrojených síl 
v Liptovskom Mikuláši generálny 
riaditeľ Sekcie obrannej politiky, 
medzinárodných vzťahov a legislatívy 
Ministerstva obrany SR Ing. Július 
Demetrian. 

Do kurzu nastúpilo 16 dôstojníkov 
v hodnostiach nadporučík a kapitán z 
Nemecka, Gruzínska, Macedónska, 
Ukrajiny a Slovenska. Akadémia 
ozbrojených síl je držiteľkou štatútu 
Výcvikového centra Partnerstva za 
mier a NATO, na základe ktorého 
kurz realizuje. V náročnej teoretickej 
a praktickej príprave vedenej v 
anglickom jazyku absolvujú v kurze 
jeho účastníci nielen veliteľský a 
štábny výcvik, ale naučia sa pracovať 
aj v mnohonárodnom tíme. "Kurz 
ISOC spĺňa pretrvávajúcu potrebu 
pripravovať spoločne dôstojníkov 
z partnerských a členských krajín 
na službu v medzinárodných 
operáciách", uviedol J. Demetrian. 

   

Pre kvalitu prípravy a uplatnenie absolventov ISOC v medzinárodných 
štáboch sa kurz stal najmä pre slovenských profesionálnych vojakov 
kariérnou prestížou. 3. ISOC potrvá 11 týždňov a jeho poradcom bude mjr. 
Seth Kozak z armády USA. Veliteľom kurzu je pplk. Ing. Miroslav Fázik. 

Otvorenia 3. ISOC sa ďalej zúčastnili pridelenci obrany SRN a 
ČR v Slovenskej republike, zástupcovia GŠ OS SR a zložiek síl OS 
SR. Za Akadémiu ozbrojených síl účastníkov kurzu privítal plk. gšt. 
Ing. Juraj Vyrostek, zástupca veliteľa Výcvikového centra PzM a NATO. 

Začal sa ďalší ISOC

Otvorenie externého inžinierskeho štúdia

Zápisom na externé inžinierske štúdium 
v študijnom odbore „Výzbroj a technika 
ozbrojených síl“ bol 21. septembra 2009 
otvorený v Akadémii ozbrojených síl prvý 
ročník druhého stupňa vysokoškolského 
vzdelávania. V akreditovanom študijnom 
programe „Zbraňové systémy, zbrane 
a ich časti“ bude študovať 24 poručíkov. 
Garant študijného odboru je Katedra stro-
járstva AOS na čele s jej vedúcim prof. 
Ing. Vladimírom Bellom, CSc. Študenti 
týmto dňom nastúpili na dvojtýždňové 
konzultačné sústredenie, organizované  
v študijných skupinách zbrane a munícia 

a mobilná technika, ktoré povedú ka-
tedry strojárstva a prírodných vied AOS.

27. septembra 2009 sa uskutočnil zá-
pis na ďalšie externé inžinierske štúdium, 
a to v odbore „Ekonomika a manažment 
obranných zdrojov“ v akreditovanom štu-
dijnom programe „Manažment obranných 
zdrojov“. Garantom tohto študijného od-
boru je prof. Ing. Ľubomír Bellan, CSc. a 
Katedra manažmentu AOS. Na toto exter-
né štúdium nastúpilo 28 poručíkov.  

Externí študenti 2. stupňna 
vysokoškolského vzdelávania sú absol-
venti 4-ročného bakalárskeho štúdia v 

AOS, ktorí si popri výkone vojenskej služby 
v útvaroch a zariadeniach OS SR dopl-
nia svoju kvalifikáciu o inžiniersky diplom.

Školské oddelenie AOS informovalo 
novonastúpených študentov o ich zarade-
ní do študijných špecializácií, o otázkach 
študijného sústredenia, konzultáciách 
a skúškach, o študijných rozvrhoch na 
zimný a letný semester. Študentov zo-
známili tiež s  témami diplomových prác. 

Poručíkov - bakalárov priví-
tal na pôde AOS prorektor pre 
vzdelávanie doc. Ing. Pavel Bučka, CSc.

- hg -
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Aj súčasných študentov čaká 
takáto slávnostná chvíľa, aká sa 
v AOS konala 9. júla 2009. 84 
kadetov bolo menovaných do prvých 
dôstojníckych hodností - poručík OS. 
Popri akreditovanom štvorročnom 
vysokoškolskom štúdiu na Akadémii 
ozbrojených síl absolvovali zároveň 
vojenský program.  Do hodností 
poručík ich symbolicky mečom  
pasoval rektor AOS brig. gen. doc. 
Ing. Miroslav Kelemen, PhD. Novým 
dôstojníkom sa pri vyradení a pred 
aktom promócií prihovoril minister 
obrany SR Jaroslav Baška, ktorý 
okrem iného uviedol, že kľúčom 
k bezpečnosti štátu a občanov sú 
profesionálne vzdelané ozbrojené sily 
a tie sa nezaobídu bez špičkových 
dôstojníckych kádrov. Minister na 
vyradení krátko predstavil i časť 
konceptu ďalšieho smerovania 
rozvoja rezortu obrany. Rezort 
bude uprednostňovať preventívne 
bezpečnostné aktivity v súlade s 
medzinárodným právom, s dôrazom 
na misie OSN. K prioritám rezortu 
priradil minister obrany  posilnenie 
úlohy ozbrojených síl v operáciách 
krízového manažmentu doma, a to 
v spolupráci s ostatnými silovými 
rezortmi. K vzdelávaniu a príprave 
profesionálnych vojakov uviedol, že 
cieľom rezortu je vybudovať systém, 
ktorý bude čo najefektívnejšie  
poskytovať vzdelávanie špičkových 
vojenských odborníkov. 

Vecnou cenou ministra obrany bol odmenený por. Peter Bystriansky  za 
najlepšie študijné výsledky vo vojenskom programe a por. Anna Teplická 
za dosiahnutie najlepších študijných výsledkov počas štúdia v akadé-
mii. Pridelenec Španielska v SR plk. Eduardo Palomo Blanco ocenil por. 
Mateja Martvoňa a cenu Slovenskej asociácie vojenských komunikačných 
a informačných systémov AFCEA Slovak Chapter získal por. Peter Babinec.

Na promóciách tohto dňa sa poručíci stali zároveň bakalármi. 
Získali tak titul „Bc“ ako  absolventi 1. stupňa vysokolškého vzdelania.

V súťaži o najlepšiu bakalársku prácu v akademickom roku 2008/2009 v 
jednotlivých študijných programoch boli ocenení: 

V študijnom programe „manažment“ - por. Bc. Jana Vladárová, téma jej 
bakalárskej práce znela „Podpora vzdelávania zo štrukturálnych fondov EÚ“. 

V študijnom programe „elektronické systémy“ bol ocenený por. Bc. Martin 
Haviar za spracovanú tému „Reaktačné snímače kinematických veličín“.

V študijnom programe „dopravné stroje a zariadenia“ si cenu prevzal por. 
Bc. Ivan Pauko, téma jeho bakalárskej práce znela „Diagnostika tlmičov pru-
ženia“. 

Vyradení do hodnosti   p o r u č í k
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Za účasti rektora Akadémie ozbroje-
ných síl generála M. R. Štefánika brig. 
gen. doc. Ing. Miroslava Kelemena, PhD., 
prorektora pre vojenské veci plk. gšt. Ing. 
Juraja Vyrosteka, prorektora pre vzde-
lávanie doc. Ing. Pavla Bučku, CSc. a 
vedúceho Centra ďalšieho vzdelávania 
Ing. Michala Chlebeca bol 3. septembra 
2009 v aule otvorený Vstupný odborný 
dôstojnícky kurz. 

Do kurzu nastúpilo 87 poručíkov 
Ozbrojených síl Slovenskej republiky.

Z uvedeného počtu je 84 absolven-
tov Akadémie ozbrojených síl a 3 sú 
absolventmi Dôstojníckeho kurzu pre 
absolventa vysokej školy. Vstupný od-
borný dôstojnícky kurz je organizovaný 
pre 14 špecializácií, v trvaní 4 až 12 me-
siacov. Kurz je osobitným kvalifikačným 
predpokladom na funkciu s plánovanou 
hodnosťou poručíka a nadporučíka v 
OS SR. 

mjr. Ing. Zdenko HREŇO

Otvorenie Vstupného odborného dôstojníckeho kurzu

O telesnej príprave 
profesionálnych vojakov

„Akadémia ozbrojených síl začne od marca 2010 realizovať kurz inštruktora 
špeciálnej telesnej prípravy v dĺžke päť týždňov. Absolvovať tento kurz 
musí každý, kto bude viesť telesnú prípravu profesionálnych vojakov“, 
uviedol Mgr. Ján Pápay, PhD., vedúci Katedry telesnej výchovy a 
športu AOS a potvrdilo to i odborné zhromaždenie telovýchovných 
pracovníkov Ozbrojených síl SR v Liptovskom Mikuláši, ktoré sa tu 
konalo v dňoch 9.-11. septembra 2009. 

Zhromaždenie vo svojom programe obsiahlo vyhodnotenie úrovne 
telesnej prípravy a klasifikáciu výsledkov telesných preskúšaní 
profesionálnych vojakov v jednotlivých druhoch síl. „Dôležitým bodom  
programu zhromaždenia bolo tiež prerokovanie nového telovýchovného 
predpisu a príprava plánu športových aktivít na výcvikový rok 2010“, 
konštatoval kpt. PaedDr. Vladimír Ulbricht z Odboru riadenia personálu 
GŠ OS SR.

Odborné zhromaždenie telovýchovných pracovníkov organizoval 
Štáb pre podporu operácií GŠ OS SR a Akadémia ozbrojených síl gen. 
M. R. Štefánika.

Text, foto: -hg-

Letná  š k o l a
Študenti 3. ročníka Akadémie 

ozbrojených síl voj. Lukáš Gnip 
a voj. Lenka Zvalová navštevovali 
v prvom júlovom  týždni   Letnú     
školu  pre mladých profesionálov, 
ktorej organizátorom bolo Centrum 
pre európske a sveroatlantické 
vzťahy (CENAA).

V O D K
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Seminár na tému "Rozširovanie, bez-
pečné a prosperujúce susedské prostredie 
EÚ" Národného konventu o Európskej 
únii sa uskutočnil 17. septembra 2009 v 
Akadémii ozbrojených síl generála M. R. 
Štefánika v Liptovskom Mikuláši. 

Seminár obsiahol v prvom referáte 
Ing. Rudolfa Žídka z Katedry bezpečnosti 
a obrany AOS problematiku bezpečnost-
ných aspektov rozširovania EÚ s dôrazom 
na jej špecifický spoločenský systém a 
štruktúru a zameral sa aj na otázky vnútor-
nej bezpečnosti EÚ vo vzťahu k procesu 
jej rozširovania, na možné destabilizačné 
javy v EÚ a možnosti ochrany pred nimi. 

Ako snahu o účinnejšiu Európu 
a riešenie nových výziev prezentoval se-
minár Lisabonskú zmluvu. S jej obsahom, 

charakterom a hlavnými oblasťami vystú-
pil PhDr. Milan Labuzík, CSc. z Katedry 
bezpečnosti a obrany AOS. 

Aktuálne postoje SR k rozširova-
niu EÚ - východnú susedskú politiku, 
deklamoval na seminári riaditeľ Odboru 
spoločnej zahraničnej bezpečnostnej po-
litiky Ministerstva zahraničných vecí SR 
Peter Mišík, pričom sa zameral na sta-
bilizačno - asociačný proces a krajiny 
Západného Balkánu a Turecko. V riešení 
otázok susedskej politiky podčiarkol po-
sun od riešenia bilaterálnych vzťahov na 
multilaterálnu platformu.

Seminár Národného konventuo EÚ 
Úradu vlády SR, Ministerstva zahra-
ničných vecí SR organizovali Fakulta 
politických vied a medzi- národných 

vzťahov Univerzity Mateja Bela v Banskej 
Bystrici a Akadémia ozbrojených síl gen. 
M. R. Štefánika v Liptovskom Mikuláši. 
Zúčastnilo sa ho približne 30 odborní-
kov z obidvoch škôl a Úradu vlády SR. 
Aktívnym prispievateľom do seminára 
bola i Univerzita obrany Brno (ČR), kto-
rá jeho obsah obohatila o príspevok 
JUDr. PhDr. Iva Svobodu, PhD. na tému 
„Politický extrémizmus a terorizmus ako 
destabilizačný prvok vnútornej bezpeč-
nosti EÚ“. 

Seminár sa vyznačoval aktívnou 
diskusiou, ktorá je podstatou platformy 
Národného konventu o EÚ. 

Text, foto: Dr. Alena Haragová

Seminár Národného konventu 

Delegácia vysokých gene-
rálov zo Zakarpatskej oblastnej 
organizácie vojnových veteránov 
z Ukrajiny navštívila 28. augus-
ta 2009 Akadémiu ozbrojených 
síl. Genplk. Viktor Nikolajevič 
Netak, genpor. Mikolaj Mikolajevič 
Kozlovskij, genmjr. Igor Ivanovič 
Zinčuk sa v akadémii zoznámili s 
jej poslaním a úlohami, zaujímali 
sa o súčasnú službu vojenských 
profesionálov a oboznámili sa 
s prezentáciou konštruktívnej 
simulácie na pracovisku Skupiny si-
mulačných technológií. Akadémiu 
navštívili Ukrajinci pri príležitos-
ti účasti na oslavách 65. výročia 
SNP v mestách Banská Bystrica a 
Ružomberok. V AOS prijal ukrajin-
ských hostí prorektor pre vojenské 
veci plk. gšt. Ing. Juraj Vyrostek.

Ukrajinci v AOS
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Vo štvrtok 3. septembra sa v 
priestoroch katedry bezpečnosti a 
obrany konalo kolégium rektora, prvé 
v novom akademickom roku.

Rektor akadémie brig. gen. 
Miroslav Kelemen na ňom privítal mi-
moriadneho hosťa, ktorým bol rektor 
Univerzity obrany Brno brig. gen. prof. 
Ing. Rudolf Urban, CSc.,

Každoročne je hlavným bodom 
kolégia konanom v tomto termíne 
Vyhodnotenie letného semestra AR 
2008/2009. Predkladateľom materiá-
lu bol prorektor pre vzdelávanie doc. 
Ing. Pavel Bučka, CSc.

Podrobne v ňom rozobral výsled-
ky semestrálnych skúšok a štátnych 
skúšok. Ako sa už stalo tradíciou, 
výsledky študentov sa zlepšujú s po-
stupom do vyšších ročníkov. Čo je 
však mimoriadne prekvapivé, zvlášť 
preto, že sme vojenská škola, sú 
zhoršujúce sa výsledky z preskú-
šania v predmete telesná príprava. 
Počet študentov neplniacich kritériá a 
prenášajúcich si predmet do ďalších 
a ďalších semestrov rastie. Dôkazom 
je aj nepripustenie dvoch študentov 
k štátnym skúškam práve z dôvodu 
nesplnenia požadovaných noriem. 
Vo svojom vystúpení prorektor pre 

vzdelávanie spomenul aj výsled-
ky zapojenia sa AOS do programu 
ERASMUS a výsledky, ktoré dosiahli 
učitelia pri zvyšovaní svojej kvalifiká-
cie.

Nasledovalo Vyhodnotenie pl-
nenia úloh vojenského programu, 
ktorého predkladateľom bol prorek-
tor pre vojenské veci plk. gšt. Ing. 
Juraj Vyrostek. Vo svojom vystúpe-
ní rozobral výcvikové dni, blokový 
výcvik, poľný výcvik, telovýchovné 
sústredenia a stáže v útvaroch OS 
SR. Zdôraznil, že tak ako neplnenie 
študijných povinností je dôvodom na 
vylúčenie študentov zo štúdia, je aj 
neplnenie vojenského programu dô-
vodom na prepustenie zo služobného 
pomeru profesionálneho vojaka v prí-
pravnej štátnej službe. Ako negatíva 
spomenul nevykonanie poľného vý-
cviku vo VVP Lešť z dôvodu krátenia 
rozpočtu AOS a množiaca sa neúčasť 
kadetov, často dopredu plánova-
ná, na zamestnaniach vojenského 
programu.

Rektor akadémie podal kolé-
giu Informáciu o hodnotiacej správe 
Akreditačnej komisie ku komplexnej 
akreditácii AOS. Ako vyplýva z hod-
notiacej správy, silnými stránkami 

AOS sú jej jedinečnosť, výnimočnosť 
a dislokácia, slabými stránkami sú 
nízky počet študentov a obmedze-
ná medzinárodná mobilita študentov 
a učiteľov. Hlavným záverom je, že 
AOS je zaradená medzi vysoké ško-
ly. Na zaradenie medzi univerzity jej 
chýba doktorandské štúdium, no sú-
časne vysoko prekračuje požiadavky 
na poslednú kategóriu vysokých škôl, 
na odbornú vysokú školu.

V závere svojho vystúpenia sa 
rektor akadémie krátko dotkol pripra-
vovaného Dlhodobého plánu rozvoja 
rezortu obrany do roku 2020, ktorý v 
čase konania kolégia nebol pre bu-
dúcnosť akadémie ako vysokej školy 
priaznivo naklonený.

V poslednom bode Rôzne sa 
viacerí z členov kolégia vyjadrili k 
predloženým materiálom.  Podporili 
názor na zjednotenie študijných odbo-
rov a redukciu študijných programov, 
na posilnenie zamerania sa štúdia 
na otázky národnej a medzinárodnej 
bezpečnosti  a komunikačné a infor-
mačné technológie, zdôraznili nutnosť 
v publikačnej činnosti sústrediť sa na 
vyššie kategórie a na doktorandské 
štúdium.

Ing. Peter FIANTA

 KOLÉGIUM REKTORA

O styčných oblastiach spoluprá-
ce rokovali 4. septembra 2009 na 
Akadémii ozbrojených síl v Liptovskom 
Mikuláši  doc. Ing. Oto Barborák, CSc, 
dekan Fakulty špeciálnej techniky 
(FŠT) a doc. Ing. Peter Lipták, PhD. 
z Katedry Špeciálnej a výrobnej tech-
niky  (FŠT) Trenčianskej univerzity 
A. Dubčeka. Trenčianskych hostí zo-
známil rektor AOS brig. gen. doc. Ing. 
Miroslav Kelemen, PhD. s jej vyso-
koškolským vzdelávaním, výcvikom, 
vedecko-výskumným zameraním, 
akreditačným oprávnením, študijný-
mi programami a úlohami školy na 
nastávajúce obdobie. Dekan Fakulty 

špeciálnej techniky  definoval študijné 
zameranie FŠT a v tejto súvislosti do-
dal „ oblastí vzájomnej spolupráce je 
mnoho, sme otvorení spoločným pro-
jektom a programom“  a podotkol, že ho 
teší, že obidve školy budú spolupraco-
vať, pretože majú spoločné platformy.

Pripravovaný návrh Dohody 
o spolupráci obidvoch škôl sa preto 
zameria na vzájomne prospešnú  spo-
luprácu v oblasti vedecko-technickej 
a pedagogickej činnosti, na vzájomnú 
informovanosť o výsledkoch vedec-
ko-výskumnej práce,  prezentovanie 
vedeckej činnosti na konferenciách 
či seminároch, vytváranie podmienok 
pre realizáciu spoločných domácich 
a medzinárodných projektov. V ob-
lasti vzdelávania plánuje Dohoda 
zakotviť výmenu poznatkov z obsahu 
študijných programov, plánov, metodi-
ky výučby. Podporovať chce mobilitu 
študentov, učiteľov a odborníkov za 
účelom zvyšovania ich kvalifikácie.

O novej spolupráci
s Katedrou špeciálnej a výrobnej techniky 

Trenčianskej univerzity 
Alexandra Dubčeka
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 Od septembra 2008 sme sa 
v rámci nového akademického ve-
denia štátnej vojenskej vysokej 
školy univerzitného typu pustili 
plnou energiou do realizácie kon-
cepčných zámerov rezortu obrany 
v oblasti vojenského školstva. 
Vojna o budúcnosť Akadémie 
ozbrojených síl, posilnenie jej špe-
cifického poslania pre Slovenskú 
republiku a postavenia v sústa-
ve vysokých škôl bola v prvom 
akademickom roku plná bitiek o 
programové a štrukturálne zme-
ny, najmä o zmeny v myslení a v 
postojoch ľudí v akadémii a mimo 
nej. Predchádzajúce obdobie bolo 
pritom profesionálne aj ľudsky 
veľmi náročné a často aj citlivé. 

Nové vnútorné organizač-
né členenie akadémie prinieslo 
okrem iného redukciu o 180 re-
álnych pozícií pre zamestnancov 
a profesionálnych vojakov vo 
vojenskom školstve. Boli sme po-
stavení plniť úlohy nad časový 
rámec koncepčných zámerov so 
štvorročným predstihom.  AOS 
boli tiež znížené finančné zdroje 
z MO SR o 43 % na prevádzko-
vé náklady počnúc januárom 
2009. V období plynovej a globál-
nej ekonomickej a finančnej krízy 
sme prechádzali a prechádzame  
veľkou manažérskou a ľudskou 
skúškou. Tep života spoločnosti, 
rezortu obrany a ozbrojených síl 
bezprostredne pociťujeme v AOS. 

V oblasti výchovno-vzdeláva-
cieho a výskumného pôsobenia 
akadémie sme sa razantne posu-
nuli do medzinárodného teritória, 

aktívnou účasťou v rámci European 
Security and Defence College v 
Bruseli, novej európskej iniciatí-
vy Military Erasmus Programme 
pre vojenské vysoké školstvo, pri 
vytvorení jej platformy Military 
Longlife Learning Programme pre 
ďalšie vzdelávanie profesionálov. 
Prvýkrát v histórii školy sme boli 
úspešní v 3 projektoch Európskej 
obrannej agentúry (EDA), ako 
spoluriešitelia. Začali sme s 
jednosemestrálnym štúdiom za-
hraničných študentov v AOS v 
rámci programu Erasmus (študenti 
Univerzity obrany Brno, stáže uči-
teľov), prípravou medzinárodného 
Kurzu regionálnej bezpečnosti 
a obrany (náhrada nášho Kurzu 
národnej bezpečnosti), ktorý bu-
deme realizovať ako vzdelávací 
projekt akadémií a univerzít kra-
jín Vyšehradskej skupiny V-4. 

V neposlednom rade pova-
žujem za náš spoločný úspech 
schválenie projektu na budova-
nie a modernizáciu infraštruktúry 
a informačných a komunikačných 
technológií AOS z Európskych štruk-
turálnych fondov v hodnote 5 mil. €. 

Prvý akademický rok pre sú-
časné vedenie a príslušníkov 
AOS znamenal aj intenzívne prá-
ce na príprave nových študijných 
programov, na dokumentácii, per-
sonálnych a obsahových zmenách 
v pôvodných študijných progra-
moch, predkladaných v rámci 
komplexnej akreditácie. Vysoko si 
cením práce na príprave štúdia v 
druhom stupni vysokoškolského 
vzdelávania a prípravu jedinečného, 

spoločného doktorandského študij-
ného programu v odbore Národná 
a medzinárodná bezpečnosť, 
ako projektu AOS, UMB Banská 
Bystrica a Vysokej školy bezpeč-
nostného manažérstva v Košiciach. 

Som úprimne rád, že rezort 
obrany schválil môj návrh na 
otvorenie externého štúdia pre 
absolventov bakalárskeho štú-
dia AOS od septembra 2010 a 
prípravu bezpečnostnej komuni-
ty v rámci doktorandského štúdia. 
Naše úsilie prinieslo svoje ďalšie 
ovocie. 19. augusta 2009 preroko-
vala Akreditačná komisia, poradný 
orgán vlády Slovenskej republiky 
s vedením akadémie hodnotiacu 
správu, ktorej  výsledok zaradil 
AOS medzi vysoké školy a uznal 
jej vysokoškolské spôsobilos-
ti na ďalšie šesťročné obdobie. 

V nadväznosti na tento úspech 
akadémie som v rámci rokovaní 
s MO SR a GŠ OS SR na začiat-
ku septembra presadzoval ďalšie 
budovanie a rozvoj AOS, ako štát-
nej vysokej školy v prospech 
Slovenskej republiky a plnenie jej 
záväzkov v oblasti bezpečnost-
ného vzdelávania, výcviku, vedy 
a výskumu. Pán minister obra-
ny Slovenskej republiky Jaroslav 
Baška rozhodol o vytvorení strate-
gického rámca pre rozvoj AOS ako 
štátnej vojenskej vysokej školy v 
pripravovanom Dlhodobom pláne 
rozvoja rezortu MO SR do roku 2020. 

„MODEL 2020“ a náš profesio-
nálny prístup k práci je budúcnosťou 
AOS pre rezort obrany a Slovensko.

Otázka pre 
rektora AOS

Pán brigádny generál, ste rok vo funkcii 
rektora Akadémie ozbrojených síl generála 
Milana Rastislava Štefánika. Môžete stručne, 
Vaším pohľadom vyhodnotiť toto obdobie?
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V  Summer Camp sme sa na doj-
my opýtali jeho účastníkov:

Pplk. Keith Hanley (ROTC):  Kadeti  
boli sa Slovensku veľmi spokojní, bola 
to pre nich výzva. Naši velitelia nema-
jú možnosť ich na váš výcvik pred 
odchodom pripraviť, takže niektorí 
nedosiahli na úroveň slovenských ka-
detov. Máte vynikajúcich inštruktorov, 
vážime si ich zručnosti a starostlivosť, 
s akou sa im venovali.

Kadet Zachary Vazante (Centrálna 
washingtonská univerzita): Sadli mi 
techniky výcviku, pretože mám rád 
aktivity vonku, v teréne. Vaši kadeti 
majú dobrú angličtinu, komunikujeme 
s nimi plynule. Mal som trochu obavy 
zo 45 km presunu vysokými horami, 

ale prekonal som to.

Kadetka Anna Palazkova 
(Marquette University of Milwaukee, 
Wisconsin): Očakávala som vojenské 
aktivity a tie i robíme. Páči sa mi, že 
cvičíme spolu so slovenskými kadetmi, 
navzájom si pomáhame, veď tak to 
má byť.  Keď porovnávam vaše ženy 
v ozbrojených silách s nami, myslím, 
si, že ony majú istú „výhodu“, môžu 
nosiť šperky a aj sa maľovať. My mu-
síme vyzerať ako muži, zopíname si 
i vlasy.

Kadet Andrew Blair (Rochester 
Institute of Technology): V Európe 
som prvýkrát, veľmi sa mi páči vaša 
krajina. Výcvik tu máme dobrý, každý 
môže prekonať tú svoju fyzickú krízu. 

Veľa som sa tu naučil. Vaši kadeti sú 
priateľskí. 45 km presun horami som 
privítal, som z Pennsylvánie, a tam je 
podobná krajina ako tu.

Kadet Tanner Suthard (University 
of Kansas): Pobyt vo vašej krajine spl-
nil moje očakávania. Váš výcvik sa mi 
veľmi páči, náš doma je viac štruktu-
rovaný a technický, máme pred a po 
cvičení veľa brífingov.

Kadet Miroslav Litvík (Akadémia 
ozbrojených síl gen. M. R. Štefánika 
Liptovský Mikuláš): Americkí kadeti 
sú veľmi priateľskí, naučili sa i niekto-
ré slovenské výrazy. Vo výcviku si 
pomáhame, nerobíme medzi sebou 
rozdiely.

-hg-

S u m m e r   C a m p   2 0 0 9
V Akadémii ozbrojených síl sa vytvoril americko - slovenský tím, ktorý pozostával z 24 amerických kadetov a 10 

študentov 3. ročníka AOS. Tím plnil v dňoch 19. -  26. júla 2009 špeciálny výcvikový program Katedry telesnej výchovy 
a športu AOS., ktorý obsiahol  aktivity vo vode a vo vysokohorskom teréne.

Ako uviedol vedúci katedry Telesnej výchovy a športu Mgr. Ján Pápay, PhD.: „Summer Camp vyvrcholil 45 km 
presunom vysokohorským terénom Nízkych Tatier s prenocovaním. S plnou poľnou prešli kadeti trasu z Hiadeľského 
sedla na Ďumbier, a horolezecké techniky si vyskúšali v Machnatom a v Jánskej doline. Cvičiacim prialo počasie 
a výcvik letného tábora sa ukončil cyklokrosom v oblasti Liptovskej Mary“ .
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Od roku 1993 som vedúcim katedry. 
V roku 2003 v som hodnosti plukov-
níka odišiel do civilu a pokračujem v 
doterajšej práci. 

Pracujete dlho v oblasti vojen-
skej telesnej výchovy a športu. Čo 
sa zmenilo od Vašich začiatkov v 
tejto oblasti ? 

Z úspešného a dobre fungujúceho 
systému telesnej výchovy a športu v 
ozbrojených silách sme sa prepraco-
vali k nefunkčnosti, nepravidelnosti 
a nesystémovosti. Zastrešenie teles-
nej výchovy a športu v OS v podstate 
skončilo zrušením Oddelenia telesnej 
výchovy a športu na ministerstve obra-
ny a generálnom štábe v roku 2003. 
Odvtedy neustále bojujeme s rôznymi 
koncepciami a podstata problémov 
uniká. Hovorím ale o telovýchove v 
ozbrojených silách, nie v škole.

Priblížte čitateľom  charakter 
katedry  a jej plány na najbližšie 
obdobie.

Katedra zabezpečuje okrem vý-
učby záujmovú športovú činnosť, 
športové podujatia rezortného, aka-
demického i medzinárodného 
charakteru, zvyšovanie kvalifikácie 
v oblasti špeciálnej telesnej prípra-
vy profesionálnych vojakov, vedecké 
úlohy pre rezort, tvorbu predpisov, 
metodických materiálov pre telesnú 
prípravu profesionálnych vojakov. V 
budúcom roku pripravujeme akre-
ditovaný kurz  pre telovýchovných 

pracovníkov OS bez potrebnej odbor-
nej kvalifikácie a rozšíriť spoluprácu 
s Ústavom špeciálneho zdravotníctva 
a výcviku na Lešti. Prvé kroky sme k 
tomu podnikli už začiatkom septem-
bra.

Charakterizujte súčasný trend  
telesnej zdatnosti profesionálnych 
vojakov. 

Zníženie úrovne telesnej zdatnosti 
a pohybovej výkonnosti oproti pred-
chádzajúcim generáciám vojakov a 
zhoršovanie fyziologických funkčných 
ukazovateľov.

Objasnite čitateľom používaný 
pojem „špeciálna“ telesná prípra-
va.

Ide o získavanie praktických 
zručností a pohybových návykov 
potrebných pre vojenskú činnosť 
v oblasti boja zblízka, prekonáva-
ní prírodných a umelých prekážok, 
vodných tokov, presunov v teréne a 
pod., rozvíjanie odvahy a psychickej 
odolnosti pre znášanie záťaže v ex-
trémnych podmienkach.

Aké máte skúsenosti z pra-
videlného preskúšania telesnej 
zdatnosti profesionálnych vojakov. 

Uspokojovanie sa s priemerným 
a dobrým hodnotením, nepravidelný 
tréning, nedodržiavanie času na slu-
žobnú telesnú prípravu.

Sám ste športovec, ktoré športy 

robíte rád a ktoré Vás napríklad 
vôbec neoslovili?

Nemám neobľúbené športy. Kým 
v mladosti som aktívne hral basketbal 
a behával, teraz je to tenis, nohejbal, 
plávanie, turistika a posilňovanie, kto-
ré považujem za bezpodmienečne 
nutné v staršom veku pre udržanie 
zdravia. Na svojom príklade môžem 
povedať, že som počas svojej karié-
ry ešte ani raz nemaródoval, neviem 
čo to je ležať s chrípkou alebo bolesť 
hlavy. Pre zdravie odporúčam  držať 
sa môjho kréda „ Všetko raz skončí“ 
či dobré, či zlé, a tým sa človek vyhne 
stresovým situáciám v živote.

                                                                                                     

Zhovárala sa Alena Haragová

Predstavujeme 

Mgr. Jána Pápaya, PhD. 
vedúceho 

Katedry 
telesnej výchovy 

a športu  
Akadémie ozbrojených síl 

Moja profesionálna kariéra začala 
v roku 1979 na Strednej priemysel-
nej škole stavebnej v Liptovskom 
Mikuláši, tu som učil telesnú a brannú 
výchovu do roku 1986, potom som ak-
tivoval a v hodnosti kapitána nastúpil 
na katedru telesnej výchovy a športu.

Mgr. Ján Pápay, PhD.  (uprostred)

V  Summer Camp sme sa na doj-
my opýtali jeho účastníkov:

Pplk. Keith Hanley (ROTC):  Kadeti  
boli sa Slovensku veľmi spokojní, bola 
to pre nich výzva. Naši velitelia nema-
jú možnosť ich na váš výcvik pred 
odchodom pripraviť, takže niektorí 
nedosiahli na úroveň slovenských ka-
detov. Máte vynikajúcich inštruktorov, 
vážime si ich zručnosti a starostlivosť, 
s akou sa im venovali.

Kadet Zachary Vazante (Centrálna 
washingtonská univerzita): Sadli mi 
techniky výcviku, pretože mám rád 
aktivity vonku, v teréne. Vaši kadeti 
majú dobrú angličtinu, komunikujeme 
s nimi plynule. Mal som trochu obavy 
zo 45 km presunu vysokými horami, 

ale prekonal som to.

Kadetka Anna Palazkova 
(Marquette University of Milwaukee, 
Wisconsin): Očakávala som vojenské 
aktivity a tie i robíme. Páči sa mi, že 
cvičíme spolu so slovenskými kadetmi, 
navzájom si pomáhame, veď tak to 
má byť.  Keď porovnávam vaše ženy 
v ozbrojených silách s nami, myslím, 
si, že ony majú istú „výhodu“, môžu 
nosiť šperky a aj sa maľovať. My mu-
síme vyzerať ako muži, zopíname si 
i vlasy.

Kadet Andrew Blair (Rochester 
Institute of Technology): V Európe 
som prvýkrát, veľmi sa mi páči vaša 
krajina. Výcvik tu máme dobrý, každý 
môže prekonať tú svoju fyzickú krízu. 

Veľa som sa tu naučil. Vaši kadeti sú 
priateľskí. 45 km presun horami som 
privítal, som z Pennsylvánie, a tam je 
podobná krajina ako tu.

Kadet Tanner Suthard (University 
of Kansas): Pobyt vo vašej krajine spl-
nil moje očakávania. Váš výcvik sa mi 
veľmi páči, náš doma je viac štruktu-
rovaný a technický, máme pred a po 
cvičení veľa brífingov.

Kadet Miroslav Litvík (Akadémia 
ozbrojených síl gen. M. R. Štefánika 
Liptovský Mikuláš): Americkí kadeti 
sú veľmi priateľskí, naučili sa i niekto-
ré slovenské výrazy. Vo výcviku si 
pomáhame, nerobíme medzi sebou 
rozdiely.

-hg-
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Na ozbrojenom vystúpení pro-
ti fašizmu v Slovenskom národnom 
povstaní sa významnou mierou po-
dieľal aj 1. československý stíhací 
letecký pluk vytvorený v Sovietskom 
zväze, odkiaľ priletel na slovenské 
povstalecké územie na letisko Zolná 
pri Zvolene dňa 17. septembra 1944. 
Operoval v tyle nepriateľa z letísk 
Zolná, Tri Duby a Brezno nad Hronom. 

Letecká podpora 21 stíhačkami 
typu La-5FN, ktorými pluk dispono-
val, zohrala nezastupiteľnú úlohu pri 
bojoch na povstaleckých frontoch a 
ochrane ich tyla. Letci 1. českoslo-
venského stíhacieho pluku okrem 
stíhacích úloh plnili v prospech 
pozemných jednotiek aj bombar-
dovacie, prepadové a prieskumné 
úlohy. Už druhý deň po prílete usku-
točnili nálet na letisko Piešťany, z 
ktorého nemecká Luftwaffe podnika-
la väčšinu vzletov proti povstalcom. 

Bojová činnosť 1. českosloven-
ského stíhacieho leteckého pluku 
bola pre nemecké velenie tak pre-
kvapivá, že dočasne stratili vzdušnú 
nadvládu nad priestorom bojov. 

1. československý stíhací letecký 
pluk pôsobil na povstaleckom území 6 
týždňov a 27. októbra 1944 po potlače-
ní Slovenského národného povstania, 
odletel späť do Sovietskeho zväzu.

Dejiny druhej svetovej vojny 
nepoznajú iný podobný prípad, aby 
takáto letecká jednotka bojovala 
tak dlho v tyle nepriateľa. Aj 
preto odkaz bojov príslušníkov 
1. československého stíhacieho letec-
kého pluku na povstaleckom území 
by nemal vymiznúť z pamäti nášho 
národa a jeho budúcich generácií.

Minister obrany Slovenskej re-
publiky Jaroslav Baška preto 8. júla 
2009 vyhlásil 17. september za Deň 
slovenského vojenského letectva.

Deň slovenského vojenského letectva 
                      - 17. september -

Dohoda o spolupráci Akadémie 
ozbrojených síl gen. M. R. Štefánika 
v Liptovskom Mikuláši a Akadémie 
vzdušných síl „Henri Coanda“ z 
Brašova (Rumunsko) bola podpísaná 
na pôde AOS 25. septembra 2009. 

Dokument zakotvuje vzájomnú 
spoluprácu obidvoch vysokých vojen-
ských škôl v oblasti vzdelávania, vedy 
a kultúry. Nastoľuje spoluúčasť obi-
dvoch strán na realizácii európskych 
a iných medzinárodných projektov a 
podporuje výmenu učiteľov a vedec-
kých pracovníkov, výmenu študentov, 
doktorandov, stážistov a ďalších od-
borníkov za účelom zvyšovania ich 
odbornej a profesijnej kvalifikácie. 
Zahrňuje koordináciu základného 
a aplikovaného výskumu, výmenu 
vedeckých publikácií, študijných a 
metodických materiálov, programov v 
prospech rozvoja obidvoch škôl. 

Dohodu o spolupráci podpísali 
rektori obidvoch vzdelávacích inšti-
túcií. Za Akadémiu vzdušných síl 

„Henri Coanda“ plk. prof. Gabriel-
Florin Moisescu, PhD. a za 

Akadémiu ozbrojených síl generála 
M. R. Štefánika brig.  gen.  doc.  Ing.  
Miroslav Kelemen, PhD. 

Rumunský hosť plk. prof. Gabriel-
Florin Miosescu v sprievode pplk. 
Mircea Boscoianu sa v dňoch 23. - 25. 
septembra 2009 zúčastnili medziná-
rodnej vedecko-odbornej konferencie 

„Manažment - teória, výučba, prax“, 
ktorú organizovala Katedra ma-
nažmentu AOS na Repiskách. 
Na konferencii vystúpili s odborným

príspevkom na tému „Uskutočňovanie 
inovácií v oblasti špičkových techno-
lógií“.

    Pri návšteve Akadémie ozbro-
jených síl sa zoznámili s jej poslaním, 
štruktúrou, porovnali jej zameranie s 
rumunskou Akadémiou vzdušných síl 
a navštívili kurz ISOC (International 
Staff Officers Course), ktorý v niekoľ-
kých leveloch absolvovali na Liptove i 
nižší štábni dôstojníci OS Rumunska.

Návšteva z Rumunska
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 Predsedníčkou AS bolo konštato-
vané: "AS AOS sa za krátky čas svojej 
existencie, t. j. od 3. septembra 2008 
dokázal celkom úspešne etablovať 
medzi ostatné AS iných vysokých škôl. 
Na tomto mieste a v rôznych diskusi-
ách o perspektívach vysokoškolského 
štúdia by vôbec nezaškodilo si uvedo-
miť, že niektoré výsady akademickej 
samosprávy nie sú kodifikované od-
jakživa, nevznikli samé od seba, ani 
bezbolestne. Treba si ich preto chrá-
niť. Byť senátorom, podobne ako byť 
akademickým funkcionárom nie je len 
výsada, ale je to najmä zodpovednosť 
voči ľuďom, ktorí nám túto dôveru dali".

Cieľom 9. plenárneho zasadania 
bolo okrem iného vytvoriť platformu 
na výmenu najnovších poznatkov v 
oblasti práce v akademickej samo-
správe a oboznámiť sa s výsledkami 
komplexnej akreditácie, zámyslom a 
víziou do budúcnosti v súlade s pri-
pravovaným Modelom OS SR 2020.

AS ďalej prerokoval odvolanie sa 
študentov (M. Plevovej a I. Hajdina) 
proti rozhodnutiu rektora o vylúčení 

zo štúdia z 8. júla 2009. Senát pr-
vostupňové rozhodnutie rektora po 
dôkladnej analýze a diskusii členov 
AS potvrdil.

Člen predsedníctva AS doc. RNDr. 
Ľubomír Dedera, PhD. informoval 
plénum AS o pracovnom stretnutí 
na výmenu skúsenosti z činností AS 
členov nášho predsedníctva AS s aka-
demickými funkcionármi Akadémie 
policajného zboru (APZ) v Bratislave. 
Uvedená aktivita AS, ako aj jeho 
ďalšie iné aktivity sú zmapované na 
intranetovej stránke AS.

Senátorky a senátori si pozorne 
vypočuli stanovisko rektora AOS k 
priebehu a výsledkom Akreditačnej 
komisie, ktoré bolo prednesené v za-
stúpení prorektorom pre vzdelávanie 
doc. Ing. Pavlom Bučkom, CSc. Vo 
svojom vystúpení podrobne vysvet-
lil a aj rozanalyzoval súčasný stav v 
reštrukturalizácii katedier a iných vy-
sokoškolských pracovísk a odpovedal 
na celý rad otázok zo strany senáto-
rov.

Vzhľadom na to, že plenárne 

rokovanie prebiehalo poslednýkrát 
v tomto zložení, predsedníčka AS 
vyzvala všetkých k podpore a k sú-
stredeniu sa na jeden spoločný 
cieľ - zabezpečiť výber vhodných 
kandidátov na senátorské kreslá a 
bezproblémový priebeh volieb do AS 
(18. 9. 2009 a 5. 10. 2009) a záro-
veň do budúcna poskytovať kvalitné 
vojenské vzdelávanie a hodnotné štu-
dijné programy so zameraním na 
obranu a bezpečnosť.

Záverom rokovania, po prijatí 
uznesenia k prerokovaným bodom 
pléna, predsedníčka AS poďakovala 
celej akademickej obci AOS za pria-
zeň v doterajšom volebnom období: 
„Bolo mi cťou s vami pracovať a v na-
sledujúcom období si želám len jedno, 
aby sa našlo viac podobných nadšen-
cov, ako sme my, ktorí sú a budú aj 
v ďalšom období odhodlaní aspoň to 
skúsiť, hoci aj v malom, na lokálnej 
úrovni niečo zmeniť a kultivovať - je-
dinečné prostredie a ľudí pôsobiacich 
v OS SR". 

doc. PhDr. Mária Petrufová, PhD.

ZASADAL AKADEMICKÝ SENÁT
Akadémie ozbrojených síl gen. M. R. Štefánika

Po prerokovaní a schválení navrhnutého programu plenárneho rokovania 
Akademického senátu (AS) na predsedníctve AS AOS 3. 9. 2009, sa vo štvrtok 
10. 9. 2009 v Sieni vedeckej rady AOS uskutočnilo 9. zasadanie AS.

Plenárne rokovanie otvorila a viedla predsedníčka AS AOS doc. PhDr. Mária 
Petrufová, PhD. V úvode rokovania privítala vzácnych hostí prorektora pre 
vzdelávanie doc. Ing. Pavla Bučku. CSc, právničku AOS Mgr. Katarínu Šulcovú 
a nášho bývalého kolegu p. JUDr. Miroslava Hráška z Katedry manažmentu.

1. septembra 1992 bola pri-
jatá prvá demokratická Ústava 
Slovenskej republiky. Tým sa 
naplnilo niekoľko storočí trvajú-
ce úsilie nášho národa o vlastnú 
svojbytnosť a sebaurčenie, potvr-
dila sa legitímnosť a oprávnenosť 
vzniku Slovenskej republiky ako 
zvrchovaného, demokratické-
ho a právneho štátu. Ústava SR 
vychádza z rešpektovania medzi-
národných noriem, humanistických 
a demokratických princípov, kto-
ré zaručujú osobné a kolektívne 

práva a slobody, ako aj mravné, 
duchovné a majetkové hodnoty pre 
všetkých obyvateľov Slovenskej 
republiky. Ústava SR umožnila 
úspešne prekonať viaceré búrli-
vé obdobia a zmeny vo všetkých 
oblastiach spoločenského a po-
litického života. Spustila procesy, 
ktoré zaradili Slovenskú republiku 
do EÚ a Severoatlantickej alian-
cie. 1. september – Deň Ústavy 
Slovenskej republiky patrí me-
dzi najvýznamnejšie dni, ktoré 
sa spájajú s našou štátnosťou.

Ústava Slovenskej republiky 
má 17 rokov
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50
V júli a v septembri oslávili svoje 
jubileum títo zamestnanci AOS:

PhDr. Nataša VALENTOVÁ

Ing. VladimÍr HRIVŃÁK

Ľuboslav  STRCUĽA

Srdečne blahoželáme!

28. augusta 2009 sme sa rozlúčili a na poslednej ceste životom odprevadili 

Ing. Ivana Hatalu  (49 r.).

Odišiel náhle, pred dovŕšením abrahámovín, na polceste života, plný plánov, 
bezhraničnej viery v život a s láskou k rodine, priateľom a horám, plný zodpo-
vednosti, úsilia a elánu. Príbeh jeho života sa ukončil, ale 
v pamätiach tých, čo ho poznali, pretrvá.

Česť jeho pamiatke!

Akcie  na  o k t ó b e r
28. 9. - 2. 10. - Koncepcia systémov 
a integrácie, stretnutie panelu 
NATO RTO-SCI (KtE)
5.-9. - Administratívna bezpečnosť... 
kurz (OddBaOUS)
5.-9. - Zdokonaľovanie odbornej 
spôsobilosti v prevádzke, údržbe 
a opravách vozidiel, kurz (KtS)
5.-13. - Kurz zvyšovania kultúry 
vyjadrovania v písomnom prejave (ÚJP)
5.-23. - Rádiolokačná technika 

- kurz (KtE)
6. - Deň obetí Dukly, 65. výročie
7.-8. - Medzinárodná vedecká 
konferencia „Bezpečnosť 
a bezpečnostná veda“  (KtHaSV)
12.-14. - Aktuálne otázky národnej  a me-
dzinárodnej bezpečnosti, kurz  (KtHaSV)
12.-16. - Analýza signálov, kurz (KtE)
12.-15. - CISCO sieťová akadémia - 
CCNA -1. semester (KtI)
12.-15. - sústredenie 2. 
roč. DPŠ  (KtHaSV)
12.-16. - Odborná spôsobilosť elektro-
technikov pre potreby OS SR, kurz  (ktE)
12.-16. - Poverení bezpečnostní 
zamestnanci, kurz (OddBaOUS)
14.-16. - Medzinárodná konferencia 
KIT - Komunikačné a informačné 
technológie,  (KtI)
17-18. - Doplňujúce pedagogické 
štúdium pre študentov bakalárskeho 
štúdia AOS (KtHaSV)
19.-23. - Bezpečnostný správca TP ...  
kurz (OddBaOUS)
19.-23. - CISCO sieťová akadémia, 
bezpečnosť počítačových sietí (KtI)
19.-21. - Národný krízový manažment, 
kurz (KtM)
22.-23. - Využitie metód rozhodovania 
v manažérskej praxi (KtM)
26.-28. - Medzinárodný krízový 
manažment, kurz  (KtM)
26.-30. - Základný kurz ŠOI 
(OddBaOUS)
29. - Poľná omša k Pamiatke zosnulých 

A L L   R O U N D E R   2009 -            - kadeti Akadémie ozbrojených síl   víťazmi   3. ročníka  

Pekné jesenné počasie prialo orga-
nizátorom - Katedre telesnej výchovy 
a športu Akadémii ozbrojených síl pri 
3. ročníku  súťaže ALL ROUNDER 
2009. Do tejto súťaže všestrannos-
ti sa  prihlásilo 5 družstiev.  Vedúci 
Katedry telesnej výchovy a športu 
AOS Mgr. Ján  Pápay, PhD. privítal 
v priestoroch akadémie kadetov z 
Univerzity obrany Brno, z Univerzity 
obrany Miklosa Zrínyiho z Budapešti, 
Akadémie  ozbrojených  síl  (AOS) 
Liptovský  Mikuláš a  družstiev Ozbro-
jených  síl  Slovenskej  republiky.

 O prekvapenia v tomto 
ročníku nebola núdza. Hneď prvá dis-
ciplína prekážková dráha naznačila, 
ktoré družstvá ašpirujú na víťazstvo. 
Táto disciplína skončila s poradím: 
UO Brno, AOS Liptovský Mikuláš a 
UO MZ Budapešť. Plavecká štafeta 

- plávanie v odeve 50 m priniesla ví-
ťazstvo kadetom z Budapešti, druhí 
boli UO Brno a tretia AOS. Dobré 
priestorové odhady primeraná sila dá-
vali súťažiacim šancu uspieť v hode 
350 gramovým granátom na vzdiale-
nosť 30 m do obdĺžnika veľkosti 6 x 
3m. Najpresnejšie sa triafali kadeti z 
UO Brno, AOS a  2. mechanizovanej 
brigády Prešov. Potom nasledova-
la vojakom najvlastnejšia disciplína 
streľba, tento raz zo vzduchovej puš-
ky stojmo na vzdialenosť 10 m, 10 rán, 
ktorá preverila jemnú motoriku a kon-
centrovanosť šesťčlenných družstiev. 
V tejto disciplíne jednoznačne zvíťazi-
lo družstvo kadetov AOS s nástrelom 
503 bodov pred kadetmi z Budapešti 
a 2.mb Prešov. Súhrn prvého dňa po 
štyroch disciplínach určil lídra súťa-
že -  kadetov AOS Liptovský Mikuláš.
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Ani disciplíny ďalšieho dňa nezao-

stávali za dramatickosťou prvého dňa 
a sľubovali urputné „boje“. Ako prvá 
bola kondične najťažšia disciplína a 
to beh na 6 km v prekrásnej scenérii 
Iľanovského chotára . Tu sa prejavila 
sila jednotlivcov a dobrá príprava vo 
vytrvalosti. Najviac síl preukázal štu-
dent 4. ročníka AOS Miroslav Litvík a 
zvíťazil,  na 4.mieste dobehol kadet 
AOS Michal Kozárec. AOS mala  aj  
skvelý záver pelotónu, ktorý „zariadil“ 
kadet Tomáš Čopák. Poradie družstiev 
v behu bolo nasledovné:  1. Veliteľstvo 
síl výcviku a podpory OS SR tvorené 
prevažne vojakmi z Ružomberka, 2. 
UO Brno 3. AOS Liptovský Mikuláš. 
A potom sa všetko napätie prenieslo 
na vodný - slalomový kanál Ondreja 
Cibáka k poslednej disciplíne splavu 
družstiev na rafte., kde sa o všetkom 
rozhodlo. Kadeti UO Brno zabojovali 
a „zaplávali“ v druhej jazde výborný 
čas, za silnej podpory svojho pro-
rektora plk. Ing. Jozefa Trojana a 
vedúceho Centra športovej prípravy 

pplk. Mgr. Petra Hanáka. Kadeti AOS 
boli však istejší, zvládli dramatický zá-
ver a dosiahli druhý najrýchlejší čas. 
V súčte oboch jázd sa napokon ne-
patrný náskok z prvej jazdy kadetov 
AOS ukázal ako rozhodujúci. Domáci 
zvíťazili v tejto disciplíne a to im za-
bezpečilo aj celkové víťazstvo v súťaži. 

A tak si z rúk prorektora AOS plk. 
gšt. Ing. Juraja Vyrosteka za asis-
tencie prorektora UO  Brno plk. Ing. 
Jozefa Trojana prevzalo víťazný pohár 
pre  družstvo  kadetov AOS.   Družstvo 
AOS tvorili: Peter Poljakovič - kapi-
tán, Miro Litvík, Michal Kozárez, 
Tomáš Čopák, Štefan Kubiňák a 
Peter Varga. Na druhom mieste skon-
čili kadeti UO Brno  a tretí kadeti UO 
ZM Budapešť. Na záver vyhodnotil 
súťaž  Mgr. Ján Pápay, PhD. slova-
mi: „Katedre sa podarilo zorganizovať 
výborné preteky, vytvoriť športovú at-
mosféru a mnoho príjemných zážitkov. 
Ten najhrejivejší prežívali kadeti AOS, 
ktorí v závere súťaže prejavili najviac 
odhodlania a zručností, a ukontrolovali 

svoje emócie a víťaznou jazdou na raf-
te  dosiahli prvé historické víťazstvo“. 

Kadet AOS Peter Poljakovič 
dodal: “Boli sme zohraté družstvo, 
navzájom sme sa povzbudzovali, po-
máhali sme si, ale hlavne po prvom 
dni sme verili, že môžeme skončiť na 
pohárovom mieste. Najťažšou disciplí-
nou bol pre nás cezpoľný beh, nad 
očakávanie nám vyšla streľba. Sme 
radi, že sme sa dostali do reprezen-
tačného družstva AOS a zvíťazili sme“.

Tréner výberu AOS Mgr. Dušan 
Litva, PhD.: “Som hrdý na chlapcov 
ako zabojovali, spoznali svoje slabiny, 
ale súperom  ich neukázali a doká-
zali aj za veľmi krátky čas prípravy 
urobiť maximum pre úspech. Aj keď 
ich víťazný náskok nebol veľký (iba 
pol bodu), podstatné je , že tá „jednot-
ka“  je tentoraz  priradená Akadémii 
ozbrojených síl Liptovský Mikuláš“.

text:    Dušan Litva,  Alena Haragová,
foto: Dušan Litva, Vladimír Paulík



S myšlienkou zorganizovať nul-
tý ročník stretnutia motorkárov 
profesionálnych vojakov a ďalších 
sympatizantov motoriek prišli plk. Ing. 
Peter Vavrík a Ing. Patrik Lipčík. Čo 
ich k tomu viedlo? „Všimol som si, že 
pred kasárňami stoja zaparkované 
motorky, a tak sme si s Patrikom po-
vedali, že dáme týchto ľudí dokopy“,  
povedal Peter Vavrík (GŠ OS SR).

Motorkári, ktorí zachyti-
li informácie o motozvoze vojakov 

„MOTOSPOJKY – LIPTOV 2009“, 
nakopli svoje tátoše a stretli sa 12. 
septembra 2009 v Bodiciach pri 

Liptovskom Mikuláši. Tu predstavili 
svoje stroje – Hondy, Suzuky, Moto 
Guzzi, JAWY a BMW, ich škála bola 
naozaj pestrá. Od tých najmodernej-
ších až po staré historické kusy, na 
ktorých by si „zgustlo“ oko každé-
ho milovníka „historických strojov“. 
Najstaršia Jawa 250 bola z roku 1952. 
Na motozvoze sa stretlo takmer 30 mo-
tocyklistov a prívržencov motorkárskej 
histórie zo všetkých kútov Slovenska, 
ktorých spojila spanilá jazda oko-
lo Liptovskej Mary.  Venovaná bola 
vojakom, ktorí zahynuli pri plnení 
služobných povinností. Nultý ročník 

motozvozu vojakov  „Motospojky – 
Liptov 2009“ v spolupráci s Liptov 
Slovakia Team vo svojom progra-
me v Bodiciach obsiahol aj súťaže v 
jazde zručnosti, vystúpenie hudob-
ných skupín a veľa atraktívnej zábavy. 

„Veríme, že toto podujatie podpo-
rí založenie vojenského motoklubu 
„Motospojky“ (Motoclutches) a zalo-
ží novú tradíciu spoločenského života 
a upevňovania vzťahov vojakov na 
motorkách“, dodal jeden z organi-
zátorov motozvozu  a zakladateľov 
vojenského motoklubu Peter Vavrík.

Text, foto: -hg-

M o t o r k á r i    n a    L i p t o v e


